
Streda  7. októbra 2020 – 9. B         Milá 9. B! 

Tieto poznámky a cvičenia si zapíšte do svojich zošitov a vypracujte ich. Potom ich odfoťte 

a pošlite mi ich do štvrtka večera cez Edupage ako prílohu správy (stačí kliknúť na PRILOŽIŤ 

SÚBOR, vybrať fotografiu a potvrdiť), ktorú Vám tam pošlem,                                                     

bude mať názov    Streda 7. 10. 2020. (Nejaké poznámky sme napísali na hodine už v pondelok, 

takže stačí už len pokračovať.) 

Príd. mená - VZORY 

AKOSTNÉ, VZŤAHOVÉ PRIVLASTŇOVACIE 

PEKNÝ 

-v N sg. je poslednou 

spoluhláskou  

TVRDÁ,  OBOJAKÁ 

SPOLUHLÁSKA  

CUDZÍ 

-v N sg. je poslednou 

spoluhláskou  

MÄKKÁ 

SPOLUHLÁSKA 

MATKIN 

-in 

-ina 

-ino 

-ine 

-ini 

OTCOV 

-ov 

-ova 

-ovo 

-ove 

-ovi 

PÁVÍ 

-í 

-ia 

-ie 

 

1. Zaraď tieto príd. mená ku vzorom v tabuľke (zadanie nemusíš písať): múdry, lepší, sestrin, 

dedkov, mačací, slonia, bratovo, spolužiačkine, horúci, dutý 

Prídavné mená – druhy 
AKOSTNÉ VZŤAHOVÉ PRIVLASTŇOVACIE 

-pomenúvajú VLASTNOSŤ 

(akosť), FARBU 

-vyjadrujú VZŤAH 

(k pod. menu), z čoho 

je to vyrobené... 

-privlastňujú OSOBE alebo 

ZVIERAŤU 

Aký, -á, -é? 

Ktorý, -á, -é? 

Aký, -á, -é? 

Ktorý, -á, -é? 

Čí, čia, čie? 

Vzory: pekný, cudzí Vzory: pekný, cudzí Vzory: matkin, otcov, páví 

-dajú sa stupňovať  

(milý-milší-najmilší) 

-nedajú sa stupňovať -nedajú sa stupňovať 

-majú opozitá  
(slová s opačným významom: vysoký-nízky) 

-nemajú opozitá -nemajú opozitá 

  individuálne druhové 

- vlastnosť, farba - vzťah k pod. menu, 

z čoho je to vyrobené 
- matkin, otcov, 

prípony  

- in, -ina, -ino, -ini,  

-ine 

-ov, -ova, -ovo,  -ovi,  

-ove 

- páví, 

prípony  

-í, -ia, -ie 

 

 

 

 



Privlastňovacie príd. mená - delenie 

Privlastňovacie INDIVIDUÁLNE (PI) Privlastňovacie DRUHOVÉ (PD) 
- privlastňujeme 1 INDIVÍDUU                                    

(1 osobe alebo zvieraťu- preto individuálne) 

- privlastňujeme celému 

zvieraciemu/ľudskému DRUHU                             

(preto druhové) 

- vzor MATKIN, OTCOV, teda prípony 

- in, -ina, -ino, -ini, -ine 

-ov, -ova, -ovo, -ovi, -ove 

- vzor PÁVÍ, teda prípony 

-í, -ia, -ie 

Čí? Čia? Čie? Čí? Čia? Čie? 

Napr. líškin – prípona –in, teda 

privlastňovacie INDIVIDUÁLNE 

Napr. líščí – prípona –í, teda privlastňovacie 

DRUHOVÉ 

 

2. Zaraď tieto príd. mená k druhom (akostné, vzťahové, privlastňovacie) do tabuľky: 

sivý, broskyňový, Beátkin, rybí, strýkova, dobrý, slepačí, ťažký, tetin, zmrzlinový, pekný, 

jablkový, sestrin, nízky, sladký, zlatý, veľrybí, hlinený, škaredý, dedkov, sestrin, čokoládový, 

šikovný, biely, hadí, milý  

Prídavné mená - pravopis 

VZOR  

CUDZÍ, PÁVÍ - vo všetkých príponách píšeme -í, napr. cudzí človek, cudzí ľudia, 

s cudzím, s pávím, od pávích... 

PÁVÍ - porušuje sa PRAVIDLO  O  RYTMICKOM KRÁTENÍ                                           

(v slove sú za sebou dve dlhé slabiky, pá-ví, mo-tý-lí) 

PEKNÝ, 

OTCOV, 

MATKIN 

- vo všetkých pádových príponách píšeme –ý, napr. pekným, otcových, 

matkiným... 

okrem  N pl, tam píšeme –í, napr. pekní chlapci, otcovi, matkini vnuci 

MATKIN, 

OTCOV – 

privlastňovacie 

individuálne 

príd. mená 

- veľké začiatočné písmeno v privl. ind. príd. menách, ktoré sme utvorili   

od VLASTNÝCH pod. mien: Janka – Jankin,  

Peter – Petrov,  

Bernolák – Bernolákov (dom)  

PEKNÝ - 

VZŤAHOVÉ 
- malé začiatočné písmeno: Slovensko – slovenský,  

Taliansko – taliansky, Marhaň – marhanský, Bratislava – bratislavský... 

Všetky vzory 
- prípona -mi, -ami v inštrumentáli vždy -i 

 

3. Doplň –i, -í, -y, -ý. (Zadania úloh nemusíš písať do zošita.) 

mlad__ sused, mlad__ susedia, od mlad__ch susedov, najširš__ prieplav, najzelenš__ trávnik, 

súc__ pytač, vysok__ múr, vysok__ basketbalisti, vysok__ pán, vysok__ páni, horúc__ nápoj, 

z horúc__ch nápojov, mil__ spolužiak, od mil__ch spolužiakov, mil__ spolužiaci, skladac__ 

dáždnik, najnižš__ dom 

 



4. Doplň do príd. mien –i, -í, -y, -ý. 

mil__ muž, mil__ muži, od mil__ch mužov, matkin__ kolegovia, od matkin__ch kolegov, 

s matkin__m__ kolegami, z otcov__ch stôp, s otcov__m__ stopami 

Tieto príd. mená sa skloňujú podľa vzorov: ......................................................... 

 

5. Doplň do príd. mien –i, -í, -y, -ý. 

páv__ škrek, z páv__ch pierok, s páv__m__ perami, cudz__ človek, od cudz__ch ľudí, 

s cudz__m__ ľuďmi, z horúc__ch kúpeľov, s horúc__m__ dňami 

Tieto príd. mená sa skloňujú podľa vzorov: ......................................................... 

 

6. Doplň VEĽKÉ alebo MALÉ písmeno zo zátvorky. 

__rikin (e) pes, __lovenské (s) jedlo, __imonov (s) dom, __tefánikovo (š) rodisko,  

__rancúzske (f) zemiaky, __vina (e) mama, __ezníkova (r) kniha  

 

Vzor MATKIN, OTCOV – prípony v N sg. a v N pl.  
N sg. N pl. 

Stredný rod – matkino auto, otcovo auto Str. r. – matkine autá, otcove autá 

Ženský rod – matkina mačka, otcova mačka Ž. r. – matkine mačky, otcove mačky 

Mužský rod – matkin kamarát, otcov kamarát m. r. – matkini kamaráti, otcovi kamarát 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Svoje odpovede si môžeš skontrolovať tu:  

 1. Príd. mená - VZORY 

AKOSTNÉ, VZŤAHOVÉ PRIVLASTŇOVACIE 

PEKNÝ 

-v N sg. je poslednou 

spoluhláskou  

TVRDÁ,  OBOJAKÁ 

SPOLUHLÁSKA  

CUDZÍ 

-v N sg. je poslednou 

spoluhláskou  

MÄKKÁ 

SPOLUHLÁSKA 

MATKIN 

-in 

-ina 

-ino 

-ine 

OTCOV 

-ov 

-ova 

-ovo 

-ove 

PÁVÍ 

-í 

-ia 

-ie 

Riešenie 

múdry lepší sestrin dedkov mačací 

dutý horúci spolužiačkine bratovo slonia 
 

 2.  Prídavné mená – druhy 
AKOSTNÉ VZŤAHOVÉ PRIVLASTŇOVACIE 

  individuálne druhové 

- vlastnosť, farba - vzťah k pod. 

menu, z čoho je 

to vyrobené 

- matkin, otcov, prípony  

- in, -ina, -ino, -ini, -ine 

-ov, -ova, -ovo,  -ovi, -ove 

- páví, prípony  

-í, -ia, -ie 

Riešenie 

sivý broskyňový Beátkin rybí 

dobrý zmrzlinový strýkova slepačí 

ťažký  tetin  

pekný jablkový sestrin  

nízky zlatý   veľrybí 

sladký hlinený dedkov  

škaredý čokoládový sestrin  

šikovný   hadí 

biely   

milý   
 

3. mladý  sused, mladí  susedia, od mladých susedov, najširší  prieplav, najzelenší  trávnik,          

súci pytač, vysoký  múr, vysokí  basketbalisti, vysoký pán, vysokí páni, horúci nápoj, z horúcich 

nápojov, milý spolužiak, od milých spolužiakov, milí spolužiaci, skladací dáždnik, najnižší dom 

4. milý muž, milí muži, od milých mužov, matkini kolegovia, od matkiných kolegov,                  

s matkinými kolegami, z otcových stôp, s otcovými stopami 

Tieto príd. mená sa skloňujú podľa vzorov: pekný, matkin, otcov 

5. páví škrek, z pávích pierok, s pávími perami, cudzí človek, od cudzích ľudí,                           

s cudzími ľuďmi, z horúcich kúpeľov, s horúcimi dňami 

Tieto príd. mená sa skloňujú podľa vzorov: cudzí, páví 

 



6. Doplň VEĽKÉ alebo MALÉ písmeno zo zátvorky. 

Erikin (e) pes, slovenské (s) jedlo, Simonov (s) dom, Štefánikovo (š) rodisko,  

francúzske (f) zemiaky, Evina (e) mama, Rezníkova (r) kniha  

   

 


